
Protokół Nr XIII/2025

z sesji Rady Miejskiej w Żarowie

w dniu 27 marca 2025 roku

Rozpoczęcie:  godz. 14:00

Zakończenie: godz. 15:03

Ad. I. Otwarcie sesji:

Przewodniczący  Rady  Pan  Marcin  Perzyński otworzył  sesję  Rady  Miejskiej  w  Żarowie

wypowiadając formułę: „Otwieram XIII sesję Rady Miejskiej w Żarowie”. Przywitał wszystkich

zebranych,  a  następnie stwierdził  kworum i prawomocność obrad na podstawie listy  obecności,

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

           Załącznik nr 1

Na ustawową liczbę 15 radnych w sesji Rady Miejskiej w Żarowie uczestniczyło 13 radnych, co

stanowi kworum do podejmowania uchwał, opinii i wniosków.

Nieobecni:

1. r. Jadwiga Owczarek,

2. r. Piotr Koluśniewski.

W sesji  uczestniczyli  Burmistrz  Miasta  Żarów  Przemysław  Sikora,  Zastępca  Burmistrza  Kamil

Nieradka,  Sekretarz  Sylwia  Pawlik, Skarbnik  Gminy  Renata  Dawlewicz  oraz  radny  Powiatu

Świdnickiego Leszek Michalak.

Ad. II. Przedstawienie porządku obrad:

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  porządek  obrad  otrzymali  radni  w materiałach  na  sesje.

Przedmiotowy porządek stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

                                                                                                                                        Załącznik nr 2

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie? 

Burmistrz  Przemysław  Sikora zawnioskował  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu

uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji i

powiedział,  że  jest  to  uchwała  wymagana  w  związku  z  tym,  że  na  dzisiejszej  sesji  będziemy

zabezpieczali środki na zakup samochodu policyjnego operacyjnego do Komisariatu w Żarowie.

Wydawało nam się na początku, że wystarczy zabezpieczenie samych środków, ale konieczna jest

także dodatkowa uchwała i proszę o wprowadzenie tej uchwały do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania wniosku Burmistrza o wprowadzenie do porządku

obrad  projektu  uchwały  w sprawie  przekazania  środków finansowych  na  Wojewódzki  Fundusz

Wsparcia Policji. W wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących

się” projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad i będzie omawiany w punkcie 10.
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Więcej pytań do porządku obrad nie było, więc  Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania

zmienionego  porządku  obrad.  W  wyniku  głosowania  przy  13  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  0

„wstrzymujących się” porządek obrad został przyjęty.

Przewodniczący Rady przeszedł do następnego punktu porządku obrad.

Ad. III. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

Pkt 1. wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2025 rok. Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 3

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach  na  sesję  oraz  omówiony  podczas posiedzenia  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  i

zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Skarbnik Renata Dawlewicz powiedziała, że  przedłożona autopoprawka do projektu uchwały w

sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  Żarów  na  2025  rok  wprowadza  następujące  zmiany.

Wprowadzamy środki  w kwocie  181 000 zł  na nabycie  nieruchomości  na  rzecz  gminy Żarów.

Kolejna zmiana to wprowadzenie środków w wysokości 110 000 zł w celu zabezpieczenia środków

na wpłaty gminy na Fundusz Wsparcia Policji Komendy Wojewódzkiej we Wrocławiu. Te środki

będą  przeznaczone  na  współfinansowanie  na  poziomie  50%  kosztów  zakupu  samochodu

osobowego typu SUV w wersji oznakowanej na potrzeby Komendy Powiatowej Policji w Świdnicy,

docelowo  dla  Komisariatu  Policji  w  Żarowie.  W  związku  z  tymi  zmianami  jednocześnie

zmniejszamy  plan  wydatków  w  kwocie  291  000  zł  na  zadaniu  inwestycyjnym  pod  nazwą

Powiatowy Program Termomodernizacji  Budynków Użyteczności  Publicznej  dla  gmin  Powiatu

Świdnickiego to zadanie dotyczy termomodernizacji  Szkoły Podstawowej w Żarowie przy ulicy

Ogrodowej.  W części  dochodowej  uzasadnienia  do  uchwały  przesuwamy  środki  otrzymane  w

ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, z planu dochodów do planu przychodów budżetu,

ponieważ te środki wpłynęły do nas w roku ubiegłym i pozostały na rachunku gminy. Zmieniamy

nazwę zadania, na które te środki są przeznaczone, czyli w miejsce Remontu drogi ulicy Górniczej i

Piastowskiej środki są przeznaczone na zadanie Budowa Drogi Gminnej w Żarowie między ulicą

Wiejską i Górniczą wraz z przebudową drogi gminnej ulicy Górniczej i Piastowskiej w Żarowie. W

związku z tymi zmianami dodatkowo wymieniamy załącznik nr 2 do uchwały, jest  to załącznik

dotyczący  wydatków  budżetu  gminy,  załącznik  nr  3  zmieniamy,  tam  jest  wykaz  zadań

inwestycyjnych  jednorocznych,  w  których  nastąpiły  zmiany  w  planie  wydatków  i  zmieniamy

załącznik nr 4, czyli załącznik dotyczący wydatków inwestycyjnych wieloletnich.

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na

2025 rok stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Załącznik nr 4

Pytań  do przedmiotowej  autopoprawki  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady przeszedł  do

głosowania  autopoprawki.  W  wyniku  głosowania  przy  13  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  0

„wstrzymujących  się”  autopoprawka  do  projektu  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w

budżecie gminy Żarów na 2025 rok, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 5

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2025 rok, została przyjęta. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 6

Przedmiotowa uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie  gminy Żarów na 2025 rok

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 7

Uchwała nr XIII/80/2025

Pkt 2.  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Żarów.  Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 8

Przewodniczący  Rady otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach  na  sesję  oraz  omówiony  podczas posiedzenia  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  i

zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Skarbnik Renata Dawlewicz powiedziała, że przedstawiona autopoprawka do projektu uchwały w

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żarów zawiera zmianę w załącznikach.

W załączniku nr 1 zmieniają się wartości  w kolumnie 10.1 i  w kolumnie 10.1.2 to są wydatki

dotyczące przedsięwzięć wieloletnich realizowanych w latach 2025-26. Te wydatki zmniejszyły się

w związku ze zmianami o kwotę 291 000 zł. Zmieniamy cały załącznik nr 2 zawierający wykaz

przedsięwzięć wieloletnich. Kolejna zmiana w załączniku nr 3 do wieloletniej prognozy finansowej,

zawierającym objaśnienia wartości  przyjętych w wieloletniej  prognozie finansowej,  dokonujemy

zmiany na zadaniu pod nazwą Powiatowy Program Termomodernizacji  Budynków  Użyteczności
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Publicznej dla gmin Powiatu  Świdnickiego, zmienia się wartość łącznych nakładów finansowych,

czyli następuje ich zmniejszenie o 291 000 zł, dlatego należało skorygować treść tych zapisów.

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na

2024 rok stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 9

Pytań  do przedmiotowej  autopoprawki  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady przeszedł  do

głosowania  autopoprawki.  W  wyniku  głosowania  przy  13  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  0

„wstrzymujących się” autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy

Finansowej Gminy Żarów, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 10

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Żarów, została  przyjęta.  Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 11

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Żarów,

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 12

Uchwała nr XIII/81/2025

Pkt 3. Sołeckiej Strategii Rozwoju Sołectwa Kalno. Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 13

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas posiedzenia Komisji ds. Rolnictwa i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Zastępca Burmistrza Kamil Nieradka powiedział, że w tym roku chcemy zaktualizować strategię

wsi tam, gdzie one straciły już moc i stworzyć nowe w miejscowościach, gdzie ich w ogóle nie

było.  Dziś  przyjmujemy  Strategie  w  sołectwach  Kalno,  Kruków,  Łażany  i  Wierzbna.  Są  to

aktualizacje, ponieważ te miejscowości już wcześniej miały swoje strategie. Nad tymi dokumentami
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pracowali mieszkańcy pod przewodnictwem moderatora z Urzędu Marszałkowskiego. Strategia to

dokument  ważny,  wskazujący  nam kierunki  rozwoju  miejscowości.  Ważny również  dlatego,  że

wnioskując o środki na zadania wpisane do strategii, mamy przy ocenie większą ilość punktów.

Chciałbym także podkreślić, że strategia to nie tylko dokument jest to dla nas przede wszystkim

plan działania, który będziemy wspólnie z mieszkańcami realizować. Proszę o przyjęcie uchwał od

3 do 6 w sprawie przyjęcia Strategii sołectwa Kalno, Kruków, Łażany i Wierzbna. 

Radny  Roman  Konieczny podziękował,  że  te  strategie  są  możliwe  do  wykonania  w

poszczególnych wioskach. Bardzo dobrze, że w tej chwili te 4 wioski tą strategię już opracowały.

Jestem po rozmowie m.in. z mieszkańcami wsi w Mrowinach i bardzo byśmy chcieli taką strategię

przeprowadzić. Bardzo się cieszę, że będzie taka możliwość, żebyśmy się mogli w niedługim czasie

spotkać z moderatorem, który będzie z Urzędu Marszałkowskiego, bo taka strategia w każdej wsi

daje  większe  możliwości,  przede  wszystkim  możliwości  pozyskania  środków,  które  będą

wykorzystane we wsi. Są to środki, które są niezbędne, żeby wioski mogły funkcjonować lepiej w

poszczególnych obszarach.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Rolnictwa  Waldemar  Ganczarek powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

Sołeckiej  Strategii  Rozwoju  Sołectwa  Kalno,  została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 14

Przedmiotowa uchwała w sprawie Sołeckiej Strategii Rozwoju Sołectwa Kalno, stanowi załącznik

do protokołu.

Załącznik nr 15

Uchwała nr XIII/82/2025

Pkt 4. Sołeckiej Strategii Rozwoju Sołectwa Kruków. Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 16

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas posiedzenia Komisji ds. Rolnictwa i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął
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dyskusję i zapytał o opinię komisję.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Rolnictwa  Waldemar  Ganczarek powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

Sołeckiej  Strategii  Rozwoju  Sołectwa  Kruków,  została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 17

Przedmiotowa uchwała w sprawie Sołeckiej Strategii Rozwoju Sołectwa Kruków, stanowi załącznik

do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 18

Uchwała nr XIII/83/2025

Pkt  5.  Sołeckiej  Strategii  Rozwoju  Sołectwa  Łażany.  Przedmiotowy  projekt  uchwały  stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 19

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas posiedzenia Komisji ds. Rolnictwa i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały.

Radny Armand Toporowski podziękował mieszkańcom, którzy wzięli czynny udział w tworzeniu

tej strategii, aby wioska rozwijała się w tym kierunku, co chcą mieszkańcy.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Rolnictwa  Waldemar  Ganczarek powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania  przedmiotowego projektu uchwały.  W wyniku

głosowania  przy  13  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”,  uchwała  w  sprawie

Sołeckiej  Strategii  Rozwoju  Sołectwa  Łażany,  została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 20

Przedmiotowa uchwała w sprawie Sołeckiej Strategii Rozwoju Sołectwa Łażany, stanowi załącznik

do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 21

Uchwała nr XIII/84/2025

Pkt 6.  Sołeckiej  Strategii  Rozwoju Sołectwa  Wierzbna. Przedmiotowy projekt uchwały stanowi
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załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 22

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas posiedzenia Komisji ds. Rolnictwa i zapytał, czy radni

mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały.

Radna Zuzanna Szill  powiedziała,  że jest  zadowolona z  tego tytułu,  że mieszkańcy Wierzbna

uczestniczyli w projekcie sporządzenia tej strategii, która jest bardzo ważna, żeby rozwijać się w

kierunku,  który  zamierzyliśmy  oraz  pozyskiwać  więcej  środków  na  wszystkie  pomysły,  które

zebraliśmy w strategii.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Rolnictwa  Waldemar  Ganczarek powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania  przedmiotowego projektu uchwały.  W wyniku

głosowania  przy  13  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”,  uchwała  w  sprawie

Sołeckiej  Strategii  Rozwoju  Sołectwa  Wierzbna,  została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 23

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  Sołeckiej  Strategii  Rozwoju  Sołectwa  Wierzbna, stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 24

Uchwała nr XIII/85/2025

Pkt 7.  przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności

zwierząt  na  terenie  Gminy  Żarów w  2025  roku”. Przedmiotowy projekt  stanowi  załącznik  do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 25

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas posiedzenia Komisji ds. Bezpieczeństwa, Zdrowia i

Porządku Publicznego i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Burmistrz  Przemysław  Sikora powiedział,  że  jest  to  uchwała  którą  gmina  musi  co  roku

podejmować, została zaopiniowana przez odpowiednie organy. Wszystkie opinie były pozytywne.

Ma ona na celu odławianie z terenu gminy Żarów bezdomnych zwierząt i zapewnienie miejsca w

schronisku,  a  także  jeżeli  chodzi  o  zapobieganie  wzrostu  populacji  kotów  wolno  żyjących.

Współpracujemy ze schroniskiem w Świdnicy i zwierzęta, które są odławiane, są kierowane do tego
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schroniska.

Radna Zuzanna Szill zapytała, czy był we wcześniejszych uchwałach wzór deklaracji do opiekuna

społecznego zwierząt?

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  raczej  wszystkie  załączniki  w  poprzednich

uchwałach były takie same.

Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Bezpieczeństwa,  Zdrowia  i  Porządku  Publicznego  Armand

Toporowski powiedział, że komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania  przedmiotowego projektu uchwały.  W wyniku

głosowania  przy  13  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”,  uchwała  w  sprawie

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt

na terenie Gminy Żarów w 2025 roku”, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 26

Przedmiotowa uchwała w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żarów w 2025 roku”, stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 27

Uchwała nr XIII/86/2025

Pkt 8.  nadania nazwy ulicy we wsi  Imbramowice. Przedmiotowy projekt  stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 28

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję i opiniowany podczas Komisji ds. Sportu i Kultury.

Przewodniczący Rady powiedział,  że  podczas  posiedzenia Komisji  ds.  Sportu i  Kultury  padło

wiele propozycji nazwania ulicy, ostatecznie komisja zdecydowała, aby nadać nazwę ulica Makowa

we wsi Imbramowice.

Głosów  w  dyskusji  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady  zamknął  dyskusję  i przeszedł  do

głosowania projektu uchwały w sprawie nadania nazwy  ulicy Makowa we wsi Imbramowice. W

wyniku głosowania przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się”, radni nadali nazwę

ulica  Makowa  we  wsi  Imbramowice,  uchwała została  przyjęta.  Głosowanie  imienne  stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 29
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Przedmiotowa uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Imbramowice, stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 30

Uchwała nr XIII/87/2025

Pkt  9.  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  uchwały  nr  LXVII/515/2024  Rady  Miejskiej  w

Żarowie z dnia 4 kwietnia  2024r.  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego dla  północnej  części  miasta  Żarów. Przedmiotowy projekt  stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 31

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach  na  sesję  oraz  omówiony  podczas posiedzenia  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  i

zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Burmistrz  Przemysław Sikora powiedział,  że  Konserwator  zabytków zauważył  błąd  w planie

zagospodarowania przestrzennego, dotyczy to  miejsca PCO, a dokładnie budynku administracji.

Konserwator zauważył, że budynek nie został naniesiony graficznie w opisie jako budynek, jako

obiekt  i  obszar  wpisany  do gminnej  ewidencji  zabytków.  Więc  musimy skorygować ten  zapis,

dlatego do uchwały załączona jest mapka z zaznaczeniem graficznym tego obiektu i w tekście też

jest wpisany budynek, jako budynek do gminnej ewidencji zabytków. Był to wymóg konserwatora,

aby to było dopisane przy tej zmianie. 

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska Piotr  Zadrożny  powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania  przedmiotowego projektu uchwały.  W wyniku

głosowania  przy  13  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”,  uchwała  w  sprawie

przystąpienia do sporządzenia zmiany uchwały nr LXVII/515/2024 Rady Miejskiej w Żarowie z

dnia 4 kwietnia 2024r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

dla  północnej  części  miasta  Żarów, została  przyjęta.  Głosowanie imienne stanowi załącznik  do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 32

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  uchwały  nr

LXVII/515/2024  Rady  Miejskiej  w  Żarowie  z  dnia  4  kwietnia  2024r.  w  sprawie  uchwalenia

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla północnej części miasta Żarów, stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.
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Załącznik nr 33

Uchwała nr XIII/88/2025

Pkt  10.  przekazania  środków  finansowych  na  Wojewódzki  Fundusz  Wsparcia  Policji.

Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 34

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas posiedzenia Komisji ds. Budżetu i Gospodarki oraz

Komisji ds. Bezpieczeństwa, Zdrowia i Porządku Publicznego zapytał, czy radni mają pytania do

przedmiotowego projektu uchwały?

Burmistrz Przemysław Sikora powiedział,  że ta uchwała jest  wymagana ze względu na to, że

zabezpieczamy  środki  w  budżecie  gminy,  a  samo  zabezpieczenie  środków  budżetu  gminy  nie

wystarczy, musi być osobna uchwała, która jest w sprawie przekazania  środków na Wojewódzki

Fundusz Wsparcia Policji to jest 110 000 zł. Stanowi to 50% wkładu na zakup wozu Operacyjnego

dla Komisariatu w Żarowie. To jest samochód oznakowany typu SUV.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisje.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Bezpieczeństwa,  Zdrowia  i  Porządku  Publicznego  Armand

Toporowski powiedział, że komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji ds.  Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania  przedmiotowego projektu uchwały.  W wyniku

głosowania  przy  13  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”,  uchwała  w  sprawie

przekazania  środków  finansowych  na  Wojewódzki  Fundusz  Wsparcia  Policji,  została  przyjęta.

Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 35

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  przekazania  środków  finansowych  na  Wojewódzki  Fundusz

Wsparcia Policji, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 36

Uchwała nr XIII/89/2025

IV. Przedstawienie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodniczący Rady poprosił panią Iwonę Nieradkę członka Komisji Rewizyjnej o przedstawienie

sprawozdania, w zastępstwie za Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Jadwigę Owczarek.

Radna Iwona  Nieradka  powiedziała,  że  do  kwietnia  2024  roku komisja  pracowała  w składzie

trzyosobowym  po  wyborach  samorządowych  pracowała  w  składzie  pięcioosobowym.  Komisja
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pracowała na podstawie planu, który został zatwierdzony uchwałą Rady Miejskiej z dnia 27 marca

2024 roku i odbyła 10 posiedzeń. Były tam omawiane tematy zgodnie z planem pracy komisji.  Z

każdego posiedzenia został  sporządzony protokół i  złożona dokumentacja.  W 2024 roku komisja

podjęła 5 uchwał. Komisja przygotowała w terminie do 30 marca sprawozdanie z pracy za poprzedni

rok kalendarzowy. Przeprowadziła również kontrole w zakresie gospodarki finansowej w Bajkowym

Przedszkolu za 2023 rok z tej kontroli sporządzono protokół. Do zadań komisji należało wykonanie i

sporządzenie opinii o budżecie gminy Żarów za 2023 rok i taka opinia została sporządzona. 

Przewodniczący  Rady podziękował  za  przedstawienie  sprawozdania  i  przeszedł  do  kolejnego

punktu porządku obrad.

Ad. V.  Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta Żarów.

Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad,  tj.  do

sprawozdania z pracy Burmistrza Miasta Żarów. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

      Załącznik Nr 37

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego sprawozdania?

Radny Waldemar Ganczarek zapytał o odwołanie do SKO decyzji środowiskowej uwarunkowań

dla planowanego przedsięwzięcia pn. Powiększenie obszaru górniczego Siedlimowice, kto złożył

odwołanie?

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  mieszkańcy  zgłosili  protest  do  decyzji

środowiskowej i procedura jest taka, że musieliśmy wysłać to odwołanie do odpowiedniego organu,

czekamy na rozstrzygnięcie. 

Radna Zuzanna Szill zapytała, z kim podpisano umowę na dostarczenie i wydawanie posiłków dla

dzieci?

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że jest to firma z Wałbrzycha, firma sprawdzona i

doświadczona  z  dobrymi  opiniami  i  referencjami.  Z  tego,  co  słyszę  od  rodziców,  to  dzieci  są

zadowolone.

Radny  Waldemar  Ganczarek zapytał  o  wprowadzenie  nowych  danych  do  informacji  bazy

azbestowej, czy te programy już są zakończone, czy będą kontynuowane? 

Zastępca Burmistrza Kamil Nieradka odpowiedział, że do zeszłego piątku zbieraliśmy chętnych.

Jesteśmy w trakcie przygotowania wniosku. Wniosek wysyłamy w poniedziałek do Wojewódzkiego

Funduszu. Jeśli będą jeszcze takie programy, to będziemy na pewno do nich przystępowali. 

Radna Zuzanna Szill zapytała, jak dużo azbestu znajduje się na terenie gminy Żarów? Czy mamy

to spisane?

Zastępca Burmistrza Kamil Nieradka odpowiedział, że mamy bazę azbestową, ale w tej chwili
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nie jestem w stanie podać precyzyjnych danych. W tej chwili do tego naboru osoby zgłosiły 29 ton,

wszystkie te tony odbierzemy.

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że to jest szacowana wielkość, bo nikt tego nie waży,

dopiero w momencie odbioru będziemy wiedzieli. W zeszłym roku nie było wprowadzonego naboru

przez Wojewódzki Fundusz. Wojewódzki Fundusz ogłosił ten nabór w tym roku. Chcemy z niego

skorzystać. Warunek jest w tym roku inny niż dotychczas, że tylko azbest, który jest już ściągnięty,

zafoliowany  i  który  znajduje  się  na  palecie,  to  tylko  ten  będzie  mógł  wziąć  udział  w

dofinansowaniu. 

Więcej pytań do przedmiotowego sprawozdania nie było więc Przewodniczący obrad przeszedł do

kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. VI.  Sprawy różne.

Przewodniczący Rady  poprosił o przygotowanie oświadczeń majątkowych wg stanu na dzień 31

grudnia  2024  roku.  Oświadczenie  należy  złożyć  w  2  jednobrzmiących  egzemplarzach,  do

oświadczenia mają być dołączone zeznania PIT o wysokości osiągniętego dochodu w danym roku

podatkowym.  Oświadczenie  majątkowe należy  złożyć  do  30  kwietnia  br.  do  Przewodniczącego

Rady Miejskiej. Następnie Przewodniczący Rady poprosił o składanie interpelacji. 

Radny Roman Konieczny powiedział w  sprawie  interpelacji,  którą  złożył  18  marca  2025r.  w

Urzędzie.  Interpelacja  dotyczyła  oświetlenia  na  terenie  wsi  Mrowiny.  Chodziło  o  wymianę

wszystkich lamp, które były spalone, bo jest ich kilkanaście. To oświetlenie na dzień dzisiejszy jest

zrobione,  więc  za to  serdecznie  dziękuję.  Z informacji  burmistrza wiemy,  że  wprowadzona jest

wymiana  oświetlenia  LED  w  poszczególnych  miejscowościach.  Prace  rozpoczęły  się  od  wsi

Mrowiny  i  chciałem  dopytać,  czy  to  oświetlenie,  które  jest  teraz  wymienione,  odpowiada

odpowiednim normą, ponieważ w tej chwili, jak się wychodzi, na wieś, to ma się takie wrażenie, że

na tej  wsi jest  ciemniej,  a nie  widniej.  Oczywiście pod całą lampą jest  jasno, natomiast  ogólne

wrażenie jest takie, że jest ciemniej.

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że rozmawialiśmy o tym w trakcie poprzednich sesji,

że może być uczucie mniejszego oświetlenia. Lampa LED jest lampą kierunkową, ma soczewki w

swojej konstrukcji świeci w dół, więc może być wrażenie, że ona daje mniej światła. Natężenie

oświetlenia musi być zgodne z rozporządzeniem i to badanie będzie wykonane na koniec inwestycji,

bo takie były zapisy przetargu. Żarówka zwykła świeci dookoła i świeci wszędzie tylko nie na dół,

świeci na boki. LED jest skierowany w dół. To wrażenie może być, ale to takie mylne wrażenie. Na

pewno  zrobimy  badania  po  zamontowaniu  całego  oświetlenia,  czy  spełnia  kryteria,  bo  przed

rozpoczęciem tych prac modernizacyjnych robiliśmy te badania i każda lampa była opisana, jakie
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soczewki  powinny  być  na  jakiej  ulicy  zamontowane,  żeby przy  tej  gęstości,  albo  tej  rzadkości

słupów spełnić kryteria oświetlenia ulicy i chodnika. 

Radny  Roman  Konieczny powiedział,  że 18  marca  zwrócił  się  ze  sprawą  dotyczącą  przede

wszystkim poprawy bezpieczeństwa na ulicy Szkolnej w Mrowinach. Jest to ulica, która prowadzi z

Siedlimowic bezpośrednio do skrzyżowania w Mrowinach. Jest to droga powiatowa i na tej drodze

ciągle  są  problemy  z  zachowaniem  bezpieczeństwa.  Swoją  interpelację  też  przekazałem,  żeby

zapytać  Służby Powiatu  Świdnickiego,  bądź  też  Starosty,  przekazałem to  do  Pana Burmistrza  i

bardzo proszę o przekazanie pytań nurtujących mieszkańców Mrowin. Przekazałem to pismo do

naszych radnych powiatowych z terenu gminy Żarów do pana Michalaka, do pani Ganczarek, do

pana Zywera z prośbą, kiedy będzie sesja bądź kiedy będą pracować w komisjach bezpieczeństwa,

by dopytać, by popracować nad tym, co można zrobić, żeby to bezpieczeństwo w Mrowinach było

poprawione.  Ulica Szkolna w Mrowinach jest  ulicą  bardzo niebezpieczną  nie  tylko  dla  samych

pojazdów,  a  przede  wszystkim  dla  pieszych,  brak  pobocza,  brak  chodników,  brak  przejść  dla

pieszych,  niebezpieczna  prędkość  tirów,  mimo  ograniczenia,  brak  możliwości  wydostania  się

pieszych w sposób bezpieczny do przystanku, sklepu, kościoła, szkoły od ulicy Szkolnej i  ulicy

Jaśminowej.  Często  były  te  tematy  poruszane  na  zebraniach  wiejskich,  do  tej  pory  nie  mamy

poczucia bezpieczeństwa, ponieważ oprócz tego, że została ograniczona prędkość dla tirów, to się

nie ma jak do rzeczywistości. Zamontowanie lustra praktycznie nic nie daje, więc być może są inne

możliwości. Zawsze była przekazana informacja, że brak jest możliwości zrobienia chodników, bo

nie ma pieniędzy, brak możliwości wykonania pobocza, bo są tam budynki przy samej ulicy. Choć

podawaliśmy przykłady, co by można było zrobić,  ale to  nie my,  to tak naprawdę powinni być

specjaliści, którzy przyjdą, porozmawiają z nami, zobaczą, co jest możliwe, jaka jest możliwość,

żebyśmy mogli bezpiecznie dochodzić do tych miejsc, które wskazałem. W tej chwili jest sytuacja

taka, że na ulicy Spacerowej, która jest na terenie Mrowin, ona jest  szutrowa, tam były sprzedawane

działki pod budownictwo jednorodzinne i już częściowo ta ulica jest przygotowywana do tego, żeby

kiedyś w przyszłości była drogą gminną, być może za ileś lat  wyasfaltowaną, tak jak wszędzie,

natomiast na dzień dzisiejszy tędy właśnie ludzie przechodzą, bo muszą gdzieś którędy przejść, żeby

dojść do szkoły, do kościoła, idą przez działki, przez łąki, przez chaszcze, bo ulicą Szkolną po prostu

nie da się zejść, ponieważ tam nie ma absolutnie pobocza i jest prośba, żeby Powiat we współpracy

z gminą, mógł się spotkać i porozmawiać, co jest możliwe, bo my rozumiemy problem, że jeżdżą

samochody, chcemy, żeby kruszywo było wydobywane, bo wiadomo, że to jest potrzebne na drogi,

ale  chcemy,  żeby  to  było  robione  w  sposób  bezpieczny  nie  tylko  dla  pojazdów,  nie  tylko  dla

użytkowników,  nie  tylko  dla  tych,  którzy  jeżdżą  samochodami,  ale  przede  wszystkim  dla
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mieszkańców, którzy starają się tamtędy poruszać bezpiecznie. Dlatego tą interpelację zgłosiłem na

piśmie do Pana Burmistrza i do radnych powiatowych, że bardzo proszę, jeżeli państwo będziecie

pracować w komisjach do spraw bezpieczeństwa o poruszenie tego tematu.

Pan Leszek Michalak radny Powiatu Świdnickiego powiedział, że Pan Radny Roman przekazał

mi treść interpelacji, ja tę interpelację przedwczoraj złożyłem. Wczoraj była sesja Rady Powiatu, nie

mogłem w niej uczestniczyć, dlatego dzień wcześniej złożyłem do biura rady i mam potwierdzenie

przyjęcia. Odpowiedź, jeżeli zostanie udzielona, to przekażę na ręce Pana Radnego Romana. Nie

jest  to  pierwsza  interpelacja,  którą  przekazuję,  bo  też  wpłynęły  do  mnie  zapytania  ze  strony

sołectwa, z zebrania wiejskiego, więc te wszystkie tematy, które dotyczą funkcjonowania Powiatu

ubieramy w porozumieniu z danym sołectwem, czy z danym sołtysem w formie interpelacji jest to

kierowane  do  starosty  i  odpowiedzi,  jak  trafiają,  zawsze  przekazuję  tym  osobom,  od  których

otrzymałem zapytanie. Jeżeli państwo będziecie mieli tego typu potrzeby, jestem do dyspozycji. 

Radna Zuzanna Szill zapytała o Wody Polskie, czy nasz szanowny dyrektor nadzoru wodnego w

Legnicy może się odezwał, może odpisał lub można się do nich dodzwonić? Może byśmy tego pana

zaprosili, bo jest okres wiosenny, jest na razie sucho, a na samą myśl o tym, że za chwilę zaczną się

znowu ulewne deszcze zaczynam się martwić o swoich mieszkańców i o to, że będą znowu prosić o

pomoc. Problem się nie rozwiązał. Mam wrażenie, że wręcz się nasilił jeszcze bardziej przez te

wszystkie  ich  zaniedbania.  Wiem,  że  Wody  Polskie  nie  mają  pieniędzy,  bo  tam rozmawiałam.

Sytuacja wygląda  fatalnie. Pozwoliłam sobie na to, żeby złożyć pismo na ręce Posłów w tej kwestii,

żeby wody były jednak dofinansowane i żeby ruszyły prace, ale jest cisza i nic się nie dzieje.

Burmistrz  Przemysław Sikora odpowiedział,  że  mamy bardzo podobne wrażenia,  jako Urząd.

Kontakt z Wodami Polskimi telefoniczny jest,  jeżeli chodzi o pisemny, jest utrudniony. Czasami

wydaje mi się, że nie obowiązuje ich KPA, jeśli chodzi o terminowość odpowiadania. Oczywiście

oni przy powodzi byli, w pewnym momencie pojawili się, zobaczyli, jak u nas wygląda, stwierdzili,

że nie jest najgorzej, mimo że mamy podmyte koryta rzek i drzewa w tych korytach. Obiecali, że się

zainteresują, jak będą środki, to też je przekażą. Wiemy, że duża ilość środków idzie na Kotlinę

Kłodzką,  bo  tam  były  większe  straty.  Nie  jesteśmy  też  jedyną  gminą,  o  której  Wody  Polskie

zapominają,  myślę,  że  oni  jakoś  tam  działają.  Oczywiście  będziemy  cały  czas  monitować  i

zapraszać  na  spotkanie,  bo  wiem,  że  w sąsiednich  gminach był  dyrektor  Wód Polskich.  Nasze

zaproszenie wysłaliśmy, czekamy też aż nas odwiedzi i żeby pokazać naocznie, jakie mamy straty,

gdzie  widzimy zagrożenia,  w których miejscach.  Jeżeli  chodzi  o  mosty,  mamy już  mostowców

zatrudnionych.  Trwają  prace,  jeżeli  chodzi  o  budowę  mostu  w  sensie  kosztorysowanie  i
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projektowanie  dwóch  mostów.  Mam  nadzieję,  że  po  sporządzeniu  projektu  i  kosztorysów

województwo czy Wojewoda przekaże nam środki na remont, czy budowę nowych mostów.

Radna Zuzanna Szill powiedziała, że oni oprócz tej powodzi mają swoje zaległości. Nawet jeżeli

chodzi o Potok Jabłoniec, to staramy się, żeby go w ogóle wyczyścić na tej części.

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział,  że byliśmy już umówieni na spotkanie,  mieliśmy

rozmawiać o dofinansowaniu wspólnym do Potoku Jabłoniec, ale kilka dni później nastąpiła powódź

i kontakt się urwał, bo były ważniejsze tematy. To są tematy, do których cały czas będziemy wracali.

Cały czas monitujemy i gminy sąsiednie, bo jest podobna sytuacja we wszystkich gminach.

Radna Agnieszka Proniewicz powiedziała, że zgłaszane są tematy, że Mielęcin, Zastruże, Kruków

zostały pominięte w nowej rozkładówce jazdy MPK. 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że chciałby zdementować te pogłoski, ponieważ nie

zostały pominięte,  MPK weszło zamiast  przewoźnika,  którym był  pan Stanisław Ptak.  Pozostali

przewoźnicy  dalej  jeżdżą  na  kursach,  które  były,  czyli  wszystkie  wioski,  których  jeździli

przewoźnicy inni niż pan Ptak, dalej będą obsługiwane przez tych przewoźników. Pan Stanisław

Ptak z rok temu przyszedł i powiedział, że on by chciał przejść na emeryturę, będzie rezygnował.

Nie mogliśmy sobie pozwolić na to, żeby z dnia na dzień, pan Ptak przestał jeździć, a ma takie

prawo,  bo  to  jest  jego  działalność  gospodarcza.  Musieliśmy  zacząć  rozmowy  z  innym

przewoźnikiem. W to miejsce weszło MPK i ten rok chcemy dokończyć w tym układzie, który jest

na rozkładach. Oczywiście temat jest cały czas otwarty. MPK jest bardzo chętny do jeżdżenia po

całej gminie. Chodzi oczywiście o środki pieniężne przekazywane i koszty, jakie oni będą ponosili z

tego względu i na ile gmina jest w stanie zrekompensować. Jeżeli współpraca będzie się układała,

jak  na  chwilę  obecną  się  układa,  to  będziemy  chcieli  rozszerzyć  te  kursy  po  innych

miejscowościach, jeżeli to miałoby pomóc i usprawnić dla tych mieszkańców, których teraz inni

przewoźnicy cały czas obsługują.

Radna Zuzanna Szill powiedziała, że każde przesunięcie kursu nie jest tak proste i jest to jednak

problematyczne też dla innych kursujących autobusów w samym mieście, pewnie i powiecie, więc

to jest taka delikatna, można powiedzieć operacja. 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że jest to system naczyń połączonych, zmieniając u

nas kursy musimy też dostosować do kursów, które jeżdżą po Świdnicy. Ustalenie rozkładu jazdy

jest  skomplikowanym procesem, ale nie niemożliwym do zrealizowania.  Przyjmujemy wszystkie

opinie i sugestie mieszkańców.
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Radna  Agnieszka  Proniewicz  podziękowała  panu  Burmistrzowi,  że  zostały  uwzględnione

sugerowane godziny, jeżeli chodzi o powrót dzieci z Mielęcina. 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że cały czas musimy zachować ciągłość z innymi

przewoźnikami. 

Radna  Anna  Żurek powiedziała,  że  we  wrześniu  2024  roku  składała  zapytanie  o  przejście

sugerowane  na  ulicy  Piastowskiej  w  stronę  cmentarza  i  ma  nadzieję  że  teraz  remont  ulicy

Piastowskiej przyczyni się do szybszej realizacji tego przedsięwzięcia.

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  jesteśmy  w  trakcie  przebudowy  tego

skrzyżowania, krawężniki są już ściągnięte, zaniżenie krawężników to jest w kosztach inwestycji.

Mamy omówione z obecnym wykonawcą, żeby tam było przejście sugerowane, ale cały czas jeszcze

prowadzimy rozmowy ze Służbą Drogową, może uda się zrobić przejście zwykłe. Będziemy też

wykonywać  przejście  na  wysokości  między  garażami  a  Żłobkiem,  żeby  tam było  przejście  dla

pieszych i tam prawdopodobnie też pojawi się przejście dla pieszych. 

Radny Waldemar Ganczarek  powiedział, odnośnie Potoku Tarnawka i Jabłoniec, że na ostatnie

zebranie Spółki Wodnej zaprosiliśmy posła Roberta Jagłę i prosiłem, żeby Poseł złożył interpelację

w sprawie oczyszczenia Potoku Jabłoniec i Potoku Tarnawka, bo problem jest bardzo znaczny.

Radny Roman Konieczny powiedział, że przed powodzią pisał pismo do Wód Polskich do Legnicy

i Świdnicy i otrzymał odpowiedź, że Potok Tarnawka będzie wyczyszczony w obrębie  Mrowin.

Wcześniej napisali, że nie, bo nie mają pieniędzy, a później, że w przyszłym roku będą pieniądze

zabezpieczone,  obiecali,  mam  to  na  piśmie.  Jeżeli  będzie  takie  spotkanie  z  Dyrektorem  Wód

Polskich, to proszę o taką informację, bo chciałbym być na nim.

Radny Waldemar Ganczarek powiedział, że to dotyczy również Bukowa i Wierzbnej, też na takim

spotkaniu chcielibyśmy być.

Radny Wojciech Plizga powiedział, że problem rzek to jest również w Siedlimowicach, bo jest tam

zatkana rzeka przy Młynie. Radny zapytał, czy można by było, aby autobus wracający ze Świnicy

przejechał przez Kalno, be nie ma drogi dojścia, nie ma ścieżki i nie ma oświetlenia, a tak to może

zwiększyło by to bezpieczeństwo dzieci, czy osób dorosłych wracających wieczorem.

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że kurs MPK wszedł w kursy pana Ptaka, żeby nie

zmieniać tego rozkładu, żeby nie wydłużać procedury. Możliwość będzie przy zmianie rozkładu

jazdy i będziemy uwzględniali, żeby przez Kalno jeździło więcej autobusów. 
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Radny Tomasz Nycz powiedział w kwestii nowo wprowadzonego rozkładu MPK dla mieszkańców

naszej gminy, że jest sugestia od kilku mieszkańców, którzy proszą, aby te rozkłady były tworzone

w sposób przejrzysty, czytelny, to jest związane z dostępnością. Dla osób starszych, niedowidzących

może  być  to  duży  problem.  Czy  jesteśmy  w  stanie  wygenerować  osobne  ramówki  rozkładu  i

umieścić je na poszczególnych przystankach?

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że przewoźnik to zrobi. Uruchomił wczoraj aplikację

i na internecie można bezpośrednio sprawdzić rozkład jazdy. Na każdym przystanku będzie rozkład

jazdy, tak jesteśmy umówieni z MPK. Jeżeli oni tego nie zrobią, to zrobimy to my.

Radna Agnieszka  Proniewicz powiedziała,  że  dostała  sygnały  o  tym,  że  rozkład,  który  został

ostatnio w lokalnych social mediach podany jest nieczytelny, szczególnie miejscami się nie otwiera i

poprosiła, aby była rozkładówka dla każdej wioski osobno podana sołtysowi, żeby mógł na swoim

portalu wioskowym, czy też na grupie puścić tą informację.

Radny Tomasz Nycz powiedział, że 25 lutego odbyła się terenowa wizja Komisji Bezpieczeństwa,

której celem było opracowanie nowych rozwiązań i poprawy bezpieczeństwa m. in. ulicy Sportowej,

Ogrodowej,  Chrobrego,  Placu  Wolności.  Od  lutego  minęło  dużo  czasu  i  jest  pytanie  od

mieszkańców  i  ode  mnie,  kiedy  możemy  spodziewać  się  realizacji  umówionych  wówczas

rozwiązań? 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że procedury trwają, bo to są zmiany, jeżeli chodzi o

oznakowanie, więc to muszą być zmiany zatwierdzone, czyli przygotowanie projektów, które muszą

być  zatwierdzone  przez  Starostwo,  ale  wszystkie  zmiany,  o  których  rozmawialiśmy,  myślę,  że

zostaną wprowadzone, czyli ulica Sportowa, ulica Ogrodowa, przejście dla pieszych i Plac Wolności

strefa ograniczonej prędkości. Rozmawiałem dwa dni temu z kierownikiem inwestycji i mówił, że

procedura trwa, jest uruchomiona i te tematy, o których wtedy rozmawialiśmy zostaną załatwione. 

Radny Tomasz Nycz zapytał, o złożoną na początku roku interpelację w sprawie równego dostępu

do mediów. Dostał odpowiedź od burmistrza, aby bezpośrednio kontaktować się z wydawcą Gazety

Żarowskiej i redaktor naczelną. Taki kontakt był w styczniu. Spotkaliśmy się w siedzibie Biblioteki

Publicznej w składzie wydawca, redaktor i organizacje pozarządowe z gminy Żarów, takie jak KGW

Imbramowice,  Fundacja Inicjatywa B, Stowarzyszenia Labiryntarium.pl,  Stowarzyszenia Zielony

Żarów i stowarzyszenia Aureus. Na tym spotkaniu ustaliliśmy, że miejsce w Gazecie Żarowskiej na

aktywność NGO z gminy będzie i mieliśmy spełnić pewne wymogi, czyli zachować czas przesłania

materiału, sprawy między sobą umówić, jaki priorytet jest dla nas najważniejszy. Wysłaliśmy po tym
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spotkaniu maila i nie dostaliśmy odpowiedzi, artykuł się nie ukazał, wysłaliśmy drugiego maila, nie

dostaliśmy żadnej odpowiedzi, artykuł się nie ukazał, wysłaliśmy trzeciego maila, nie dostaliśmy

żadnej  odpowiedzi,  artykuł  się  nie  ukazał.  Moje  pytanie  brzmi,  czy  odbieracie  państwo od nas

wiadomości mailowe i dlaczego nie ma kontaktu zwrotnego? 

Burmistrz Przemysław Sikora  odpowiedział,  że pytanie jest  do wydawcy gazety.  Jesteśmy tak

małą społecznością, że Pan wie dokładnie, kto wydaje gazetę i do kogo się zwrócić i nie wiem, czy

maile dochodzą. 

Radny  Tomasz  Nycz powiedział,  że  pojawiła  się  informacja  na  stronie  Urzędu  Miejskiego  w

Żarowie o planach budowy skate parku i konsultacje społeczne umówione są na 12 kwietnia na

godzinę 16.  Czy można byłoby usłyszeć,  co obejmuje taka wstępna koncepcja budowy, czy też

rozbudowy istniejącego skateparku? 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że jest to rozbudowa istniejącego skate parku, bo nie

chcielibyśmy zmieniać  lokalizacji  ze  względu  na  przyzwyczajenia  i  nie  chcielibyśmy utrudniać

innym mieszkańcom, skoro już w tym miejscu przyzwyczaili się wszyscy, że ten skatepark jest. Jest

wstępna koncepcja przygotowana, ona zostanie zaprezentowana. Na podstawie zapisów uchwały są

wymogi konsultacji, więc te konsultacje muszą się odbyć.

Radny Tomasz Nycz zapytał o odpady zielone ze wspólnot mieszkaniowych, co mamy zrobić z

tymi odpadami, które nie nadają się do kompostowania, a PSZOK nie chce odebrać odpadów ze

wspólnot  mieszkaniowych.  Nie  wszystko  nadaje  się  do  kompostowania  i  nie  wszystkie  wspólnoty

mieszkaniowe mają miejsce na kompostownik.

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że musimy się znowu spotkać i wypracować inny

model. Zwłaszcza że w tym roku będziemy ogłaszać nowy przetarg na zbiórkę śmieci. Więc może

wypracujemy już taki  system, żeby od nowego roku to działało.  Myślę,  żeby zwołać komisję  i

omówić ten temat w szerszym gronie, łącznie z pracownikiem działu komunalnego. 

Więcej pytań nie było, więc Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

VII. Przyjęcie protokołu Nr XII/2025 z sesji Rady Miejskiej w Żarowie w dniu 20 lutego 2025r.

Przewodniczący obrad poinformował Radę, iż protokół był udostępniony do wglądu w Urzędzie

Miejskim w Żarowie oraz wyłożony podczas obrad sesji, w celu naniesienia ewentualnych uwag.

Uwag do przedmiotowego protokołu nie było, więc Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania,

w wyniku którego przy 13 głosach „za”, Protokół Nr XII/2025 z sesji Rady Miejskiej w Żarowie w
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dniu 20 lutego 2025r. został przyjęty przez radnych Rady Miejskiej w Żarowie. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.           

 Załącznik nr 38

Ad VIII. Zakończenie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodniczący Rady Miejskiej  w Żarowie oznajmił,  iż  wyczerpany został  porządek obrad,  po

czym zamknął obrady sesji Rady Miejskiej w dniu 27 marca 2025 roku, wypowiadając formułę:

„Zamykam XIII Sesję Rady Miejskiej w Żarowie”.

…......................................                                            …..........................................
Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady:
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